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Vážení občané,
je po volbách a naše obec Ráječko vstupuje do dalšího čtyřletého období. Výsledek voleb už
většina z Vás ví, přes to krátce připomenu a podrobnosti najdete i v následující tabulce.
Ve volbách zvítězilo sdružení „Spojené síly pro Ráječko“, které získalo 9 mandátů. Sdruže-
ní „Vaše volba“ získalo 5 mandátů a „KSČM a nezávislých kandidátů“ jeden mandát. Pro-
běhlo i ustavující zasedání zastupitelstva, na kterém jsem byl zvolen starostou obce, mís-
tostarostkou byla zvolena Kateřina Sehnalová a radními Hana Průchová, Zdeněk Menšík a
Pavel Kouřil. Deseti zastupitelům se podařilo svůj mandát obhájit, pět zastupitelů bude
v zastupitelstvu zasedat nově. Chtěl bych poděkovat zejména dlouholetým končícím zastu-
pitelům Lubomíru Zapletalovi, Světle Havlíčkové, Heleně Musilové, Josefu Fojtovi a Jaro-
slavu Kopeckému za práci, kterou v minulém období pro naši obec odvedli a novému za-
stupitelstvu přeji hodně sil a taky odvahy a štěstí, které budou v příštích čtyřech letech
určitě potřebovat.
Chtěl bych také poděkovat všem, kdo ve volbách kandidovali za volební kampaň, která
proběhla víceméně korektně, bez osobního napadání.
Vždycky v období voleb přemýšlím nad uplynulým obdobím, co jsme udělali dobře, co jsme
mohli udělat lépe, co jsme nestihli. A taky nad tím, co nás v příštích letech čeká. A hlavně o
tom, jak se u nás lidem žije, co by nejvíc chtěli, co jim chybí. Nikdo dopředu neví, jak ve
finále volby dopadnou, a jaký lístek nakonec volič do urny hodí. Po uzavření volebních
místností potom u těch, co volby sledují, následuje pár hodin nervozity, kdy volební komise
počítá výsledky a kdy je jasné, že karty jsou již rozdány, ale nikdo neví jak. Po oznámení
volebních výsledků potom následuje u někoho pocit radosti a uspokojení, u někoho zase
zklamání a možná i frustrace a zlost. V některých případech dokonce i do té míry, že
z kamarádů se stanou nepřátelé, z aktivních lidí neaktivní a potom v afektu, zklamání a
s horkou hlavou přicházejí rozhodnutí a skutky, které se velmi těžko berou zpět. Doufám,
že u nás v Ráječku tyto situace nenastanou a všichni zvolení budou společně usilovat o to,
aby se nám v naší obci žilo lépe a ti co neuspěli, že nezatrpknou a budou se dál podílet na
životě v Ráječku. Vždyť kandidovalo 44 různých lidí a zastupitelstvo je patnáctičlenné. Je
dobře, že tolik lidí mělo zájem podílet se na řízení obce. Doufám jen, že se všichni budeme
potkávat na akcích pořádaných jak obcí Ráječko, tak místními spolky a že to nebude tak, že
někteří lidé o sobě dávají vědět pouze před volbami. Voleb v Ráječku se mohlo zúčastnit
1 050 voličů s volením právem. Svůj názor přišlo vyjádřit 606 lidí, což bylo 58%. Co ti
ostatní, kteří k volbám nepřišli. To bývá po každých volbách otázka pro rozbory a názory
politologů. Vedou se o tom různé polemiky, ale na tuto otázku vlastně nikdo odpovědět
nedokáže. Určitě je určitá skupina lidí, kteří volit nechodí ze zásady, myslí si, že stejně
nemohou nic změnit. Další skupina je s něčím nespokojena a ti k volbám přijdou a vyjádří
svou nespokojenost.
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Další přijdou, protože jsou spokojeni, nechtějí změnu a chtějí podpořit stávající vedení a
program. Ono vlastně volby by měly být hlavně o programech a až potom o konkrétních
lidech. Tam je to spíš o důvěře, že právě tito lidé dokáží svůj program naplnit.  No a potom
je další, poměrně velká, skupina lidí, kteří nepřijdou a neví se proč. Buď je to, co se děje
v obci, vůbec nezajímá anebo jsou většinou spokojeni a vlastně si myslí, že i když nepůjdou
volit, tak se nic nezmění, všechno bude šlapat jako doposud a jede se dál. A to je velký omyl
a je škoda že tito lidé nepřijdou. Ono se totiž může stát a v mnoha případech se i stalo, že
potom jejich hlasy chybí. Ale to už nikdo nezvrátí a jak se říká, pozdě bycha honit. Tak to
snad jen zamyšlení pro volby příští.
Čekají nás další čtyři roky. Ty minulé nebyly úplně lehké. Přestáli jsme covidovou krizi a
různé další nepříjemnosti. Trošku se obávám, že to co nás v následujících letech čeká,
nebude vůbec jednoduché a lehké. Ale jsem optimista a věřím v lepší budoucnost. Doufám,
že u nás to společně zvládneme a těším se na spolupráci se všemi, kdo budou mít zájem se
podílet na životě u nás v Ráječku.

 Vít Rajtšlégr, starosta obce

Zvolení členové Zastupitelstva obce Ráječko

Příjmení, jméno, titul Počet
hlasů Kandidátní listina

Rajtšlégr Vít 382 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Doc. MgA. Průchová Hana, Ph.D. 360 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Bc. Sehnalová Kateřina 352 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Kouřil Pavel 342 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Mgr. Martének Jaroslav 336 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Sehnal Jan 332 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Wutka Michal 332 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Havlíček Miroslav 328 Spojené síly PRO RÁJEČKO
Menšík Zdeněk 316 Spojené síly PRO RÁJEČKO
RNDr. Henek Pavel 215 „VAŠE VOLBA“
Ing. Nečas Zdeněk 211 „VAŠE VOLBA“
Matyšek Tomáš 209 „VAŠE VOLBA“
Mokrý Marcel 206 „VAŠE VOLBA“
Hudcová Nataša 197 „VAŠE VOLBA“
Škaroupka Jiří 60 KSČM A NEZÁVISLÝCH KANDIDÁTŮ

Ostatní a podrobné informace o volbách najdete na www.volby.cz
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Ze života starosty aneb slasti a strasti
Vážení přátelé, jak už jsem psal v úvodním článku, tak mě každé volby nutí k zamyšlení. A
nyní jsem si uvědomil, že možná hodně lidí vlastně neví, co starosta dělá, když nesedí
v kanceláři nad nudnými papíry, o čem taky přemýšlí a někdy i rozhoduje. Tak se o to
s Vámi, kdo budou mít zájem, podělím touto formou, ve zpravodaji, krátkými články o
obvyklých i neobvyklých, věcech, které se mi přihodily. Koho to nezajímá, tak to samo-
zřejmě číst nemusí.
První příběh bych asi nazval: „Taková normální sobota“.
Sobota probíhala poklidně. Ranní káva v rodinném kruhu a potom běžné víkendové dopo-
ledne tak jako asi u každého z Vás. Odpoledne se ve Staré škole konala akce pro seniory,
kterou pořádal místní Červený kříž. Akce, jako vždy, zdařilá. Vrcholem bylo vystoupení
místních dam, které si jako každý rok, připravily dvě vystoupení předtančení na známé
melodie. Klobouk dolů před vystupujícími, bylo to jako obvykle zdařilé, veselé, okouzlující.
K tanci a poslechu hrál Pavel Kováč, u toho byl prostor na popovídání si. Přece jenom se
někteří přítomní dlouho neviděli, tak byli rádi, že mohou probrat, co je u nich nového.
Zdržel jsem se asi dvě a půl hodiny, odpověděl jsem na několik zvídavých otázek, většinou
na to co se bude dělat, vyvrátil pár fám z kategorie „jedna paní povídala“ a v dobré náladě
dorazil domů a těšil se na relax sobotního včera. Z něj mě, jak se bohužel stává často, vy-
trhlo zvonění telefonu: „Tady Hasičský záchranný sbor, zasahujeme u nehody na křižovat-
ce silnice II/374 a došlo k poškození sloupu osvětlení přechodu. Pošlete sem vaše technic-
ké služby k zajištění bezpečnosti“. Tak veliteli zásahu říkám, že žádné technické služby
nemáme a těžko můžeme v sobotu večer opravovat sloup. Je mě jasné, že z relaxu nic ne-
bude a vyrážím na místo. Zdálky vidím, že sloup je poměrně hodně ohnutý. Od policie a
hasičů zjišťuji, co se stalo a že se naštěstí nehoda obešla bez vážných zranění. Hasiči místo
zapáskovali. Mně předali další zodpovědnost. Došli k závěru, že místo je nebezpečné, po-
kud by došlo nějakými osobami, například vracejícími se v dobré náladě z diskotéky Mlýn,
k nějaké manipulaci se sloupem, mohlo by se stát ledacos. Přemýšlím tedy, co s tím udělat.
Zvedám telefon a volám radnímu Pavlu Kouřilovi – ať si taky užije sobotní večer. Je doma a
za chvíli přijel. Domluvili jsme se, že pro jistotu odpojíme světlo od přívodu elektrické
energie. To Pavel, jako zkušený elektrikář bravurně zvládne, i když mě jako lajkovi to při-
pomnělo scény z akčních filmů jako „přestřihni ten modrý“. To je samozřejmě nadsázka.
Ještě jsme jednou prošli místo a naznali, že pro tuto chvíli už nic dalšího dělat nemůžeme a
rozjeli se opět k domovům. No a teď, v pracovní dny budou navazovat další věci s touto
událostí spojené. Zjistit výši škody. Vykomunikovat vše s pojišťovnou, doufat, že auto mělo
zaplaceno povinné ručení. Najít firmu, která dokáže sloup vyměnit a bude mít čas to udělat
co nejdříve. A tak dál. Bude toho hodně a nebude to úplně jednoduché. Ale to bude probí-
hat v dalších dnech a k pohodě sobotního večera to už úplně nepatří. Mějte krásné dny.

 Vít Rajtšlégr, starosta obce

Upozorňujeme občany, že 31.10.2022 byl poslední termín  splatnosti  místního po-
platku  za „odpad“ ve výši 500,- Kč za osobu a za psa ve výši 200,- Kč. Pokud jste po-
platek dosud neuhradili, žádáme Vás o neprodlenou úhradu buď v hotovosti na obec-

ním úřadě nebo bankovním převodem na účet obce č. 5525631/0100. Variabilním
symbolem je číslo popisné domu. Děkujeme.
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Od příštího roku nás čeká změna v systému svozu odpadu
A jedná se o změnu zásadní, která přispěje k lepšímu třídění odpadu a tím lepší ochraně
přírody, na které se máme šanci podílet.
Obec Ráječko se zapojila do projektu Sdružení měst a obcí východní Moravy pod názvem:
„Zvýšení materiálového využití odpadů v obcích Jihomoravského kraje“. V rámci tohoto
projektu jsme uspěli s žádostí o dotaci. Po průtazích vzniklých hlavně covidovou dobou se
podařilo vysoutěžit dodavatele a koncem listopadu by nám měl být dodán veškerý materiál,
který je součástí projektu. Jedná se zejména o nádoby na tříděný odpad – plast a papír – do
každé domácnosti, dále o doplnění vybavení sběrného dvora a podobně.
Každá domácnost obdrží zdarma, formou výpůjčky, nádoby na plast a papír. Na výběr
budou dvě velikosti a to 240 litrů, nebo 120 litrů.
Až budou nádoby rozdány, uvidíme, jestli se to podaří do konce roku nebo konce ledna,
změní se systém svozu odpadů. Plasty, papír i komunální odpad budou sváženy jednou za
měsíc. Další podmínky dolaďujeme s firmou, která nám odpad sváží. Po nějaké době sys-
tém vyhodnotíme a případně uděláme nějaké změny. Ze sběrných míst tzv. hnízd, kterých
je v současné době v naší obci několik, postupně zmizí velké kontejnery na plast a papír,
zůstanou pouze zvony na sklo a nádoby na bioodpad.
Věřím, že změna systému přispěje k lepšímu třídění a snížení množství směsného komu-
nálního odpadu a tím i k ochraně přírody.

 Vít Rajtšlégr, starosta obce

Usnesení z ustavujícího zasedání Zastupitelstva obce Ráječko
konané dne 20.10.2022
 Zastupitelstvo obce schvaluje za ověřovatele ustavujícího zasedání pana Pavla Henka a

pana Pavla Kouřila.
 Zastupitelstvo obce  schvaluje program ustavujícího zasedání.
 Zastupitelstvo schvaluje, aby se o návrzích hlasovalo v pořadí, v jakém budou podány.
 Zastupitelstvo obce schvaluje, aby zastupitelstvo volilo jednoho místostarostu.
 Zastupitelstvo obce schvaluje, aby funkce starosty  a místostarosty obce byla

vykonávána jako dlouhodobě uvolněná.
 Zastupitelstvo obce schvaluje, aby volba starosty a místostarosty a ostatních členů

rady, předsedů výborů a  členů výborů  probíhala veřejně – aklamací.
 Zastupitelstvo obce zvolilo do funkce starosty obce pana Víta Rajtšlégra.
 Zastupitelstvo obce  zvolilo do funkce místostarostky paní Kateřinu Sehnalovou.
 Zastupitelstvo obce  nezvolilo do funkce člena rady obce pana Zdeňka Nečase.
 Zastupitelstvo obce zvolilo do funkce člena rady obce pana  Pavla Kouřila.
 Zastupitelstvo obce zvolilo do funkce člena rady obce pana Zdeňka Menšíka.
 Zastupitelstvo obce zvolilo do funkce člena rady obce paní Hanu Průchovou.
 Zastupitelstvo obce zřizuje finanční a kontrolní výbor zastupitelstva obce.
 Zastupitelstvo obce schvaluje tříčlenný finanční výbor a tříčlenný kontrolní výbor.
¨
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 Zastupitelstvo obce zvolilo do funkce předsedy finančního výboru pana Jaroslava

Marténka.
 Zastupitelstvo obce zvolilo za člena finančního výboru paní Hanu Průchovou.
 Zastupitelstvo obce zvolilo za člena finančního výboru pana Miroslava Havlíčka.
 Zastupitelstvo obce nezvolilo za předsedu kontrolního výboru paní Natašu Hudcovou.
 Zastupitelstvo obce zvolilo za člena kontrolního výboru pana Pavla Kouřila.
 Zastupitelstvo obce zvolilo za člena kontrolního výboru pana Jiřího Škaroupku.
 Zastupitelstvo obce  schvaluje poskytnutí měsíční odměny pro neuvolněné zastupitele a

členy výborů zastupitelstva a komisí rady, kteří nejsou členy zastupitelstva obce od
následujícího dne po zvolení ve výši:

o člen rady: 2 500,- Kč
o předseda výboru komise: 2 500,- Kč
o člen výboru, komise: 2 000,- Kč
o člen zastupitelstva: 1 000,- Kč
o člen výboru, komise, který není členem zastupitelstva obce: 1 000,- Kč

         Při souběhu funkcí je poskytována odměna do výše souhrnu za dvě různé funkce.
 Zastupitelstvo obce pověřuje paní Kateřinu Sehnalovu zastupováním obce Ráječko

v orgánech Svazku vodovodů a kanalizací měst a obcí okresu Blansko.

Celé znění zápisu je zveřejněno na www.rajecko.cz a je k nahlédnutí na obecním úřadě.

 Kateřina Sehnalová, místostarostka obce

Výpis z usnesení 1. schůze Rady obce Ráječko
 Rada bere na vědomí informace  ze Stavebního úřadu Blansko týkající se nemovitostí

v Ráječku.
 Rada bere na vědomí Plán dopravní obslužnosti  JMK 2022-2026.
 Rada obce schvaluje nabídku od společnosti ELING CZ na zhotovení projektové

dokumentace kabelových rozvodů veřejného osvětlení v Ráječku související
s plánovanou přeložkou elektrického vedení z nadzemního na podzemní, nabídka je ve
výši  145 000,- bez DPH.

 Rada obce schvaluje prodej dříví v drobném (samovýrobu)  panu M. Š. v porostu  320
Ad8 v množství 20 prm a panu S. G. v porostu 320 Ad8 v množství 15 prm za cenu
200,- K/prm.

 Rada obce bere na vědomí podaný návrh na pořízení změny územního plánu – návrh
podali obci manželé Z. a J. H., návrh na změnu se týká pozemků p.č. 4414, 4415, 4416
v k.ú. Ráječko.

 Rada obce zřizuje komisi veřejného pořádku, komisi pro občanské záležitosti a komisi
pro kulturu, školství a sport.

 Rada obce volí do funkce předsedy komise veřejného pořádku pana Miroslava
Havlíčka.
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 Rada obce volí za členy komise veřejného pořádku pana Michala Wutku, pana

Jaroslava Marténka, pana Lubomíra Zapletala, pana Josefa Fojta.
 Rada obce volí do funkce předsedy komise  pro občanské záležitosti pana Jana Sehnala.
 Rada obce volí za členy komise pro občanské záležitosti paní Světlu Havlíčkovou, paní

Janu Vejplachovou, paní Lucii Menšíkovou, paní Radmilu Malinovou, paní Kateřinu
Sehnalovou.

 Rada obce volí do funkce předsedy komise pro kulturu, školství a sport pana Michala
Wutku.

 Rada obce volí za členy komise pro kulturu, školství a sport pana Zdeňka Menšíka,
pana Jana Sehnala, paní Hanu Průchovou, paní Kateřinu Sehnalovou, pana Jaroslava
Kopeckého, paní Ivanu Zapletalovou, paní Janu Vejplachovou, paní Lucii Menšíkovou,
paní  Danielu Pokornou.

 Rada obce nařizuje příspěvkové organizaci ZŠ a MŠ Ráječko odvod do rozpočtu
zřizovatele ve výši 63 000,- Kč. Rada obce schvaluje poskytnutí investičního příspěvku
ZŠ a MŠ Ráječko  na nákup interaktivní tabule ve výši 63 000,- Kč.

 Rada obce schvaluje provedení rozpočtového opatření č. 13 ve schváleném rozpočtu
obce na rok 2022.

Vážení občané, dle platné legislativy musíme údaje uvedené ve zpravodaji, na webu ano-
nymizovat. Do znění zápisu z jednání zastupitelstva obce a do Usnesení rady obce je mož-
né nahlédnout na obecním úřadě Ráječko.

 Kateřina Sehnalová, místostarostka obce

Rekonstrukce vodovodního řadu a vodovodních přípojek
v Ráječku pokračuje
Vodárenská a.s. provede koncem letošní roku nebo začátkem příštího roku kompletní
rekonstrukci vodovodního řadu a vodovodních přípojek – od č.p. 120 na Nám.9.května až
po dům č.p. 63 na ulici Lesní. Tato rekonstrukce navazuje na již proběhlou v ulici Na Vý-
sluní. Vodovod a starší přípojky jsou v těchto místech v havarijním stavu, řeší se časté
složité opravy. Jakmile budeme znát detaily a časový harmonogram, včas budeme majitele
nemovitostí, kterých se bude oprava týkat, informovat.

 Kateřina Sehnalová, místostarostka obce

Třídění odpadů
Jsme rádi, že naše Obec třídí odpady a třídí opravdu hodně. Kontejnery na tříděný odpad
jsou využívány na více jak 100 %. Na stanovištích máme kontejnery na bílé a barevné sklo,
na bio odpad, na nápojové kartony, na papír a plasty. Navíc mají naši občané zcela zdarma
dvakrát týdně a to ve středu od 14.00 do 17.00 a v sobotu od 8.30 do 12.00 odevzdat veške-
rý odpad. Proto Vám zůstává rozum stát, když se pravidelně týden co týden u kontejnerů
objevují tašky s neroztříděným odpadem, láhve s použitým olejem, nerozložené krabice,
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plastová vanička, dětské autosedačky,
plastové kanystry, velké tabule skla,
zrcadla apod. Vyvrcholením lidské
arogance a drzosti byla 14.10.2022
hromada  čerstvě posekané trávy vysy-
paná přímo na asfaltu vedle kontejneru
na Nám. 9. května.

Kontejnery otevřené, tráva v pytlích,
kdopak to bude z pytlů vysypávat na
kompostárně ???

Jak jistě všichni víme, tak kontejnery
jsou vysypávány do svozového nákladního automobilu. Jak si asi dotyčný, co tam hromadu
trávy vysypal, představuje, že bude tráva naložena, aby mohla být odvezena? Nehorázná
drzost.  Všichni občané v Ráječku dostali zdarma kompostér. Ano, samozřejmě ne všem
stačí, ale právě pro ty, co mají bio odpadu hodně, slouží kontejnery na sběrném dvoře.

V kontejneru na sklo je tabule dráto-
vého skla – přitom na kontejneru je
nálepka, která jasně upozorňuje, že
právě drátové sklo do kontejneru nepa-
tří. Na sběrném dvoře je ho možné
odevzdat.

Na stanovišti u restaurace vedle zvonu
na sklo leží tabule rozbitého ostrého
skla.  Hned vedle cesty, kde denně
projde spousta lidí a hlavně i dětí.

Lidé si bez ostychu dělají z místa
kolem kontejnerů smetiště. Přitom oficiální smetiště máme – SBĚRNÝ DVŮR.

Kontejner na nápojové kartony
dne 21.10.2022:
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Víme, že problém s přeplněností kontejnerů, zejména na papír je způsoben tím, že do ná-
dob zejména u frekventovaných silnic, ukládají odpad občané, kteří v Ráječku nebydlí, ale
jen projíždí.

Tohoto nešvaru se částečně zbavíme přidělením nádob na tříděný odpad do každé domác-
nosti a zrušením sběrných stanovišť s kontejnery 1 100 l.

 Kateřina Sehnalová, místostarostka obce

Výcvikový víkend kynologů
Ve dnech 23. -25. září 2022 se konal výcvikový víkend na kynologickém cvičišti v Ráječku.
Zúčastnili se naši i kynologové z okolních klubů. Akce proběhla v přátelské a sportovním
duchu. Zastoupena byla nejen plemena služební: německý ovčák, belgický ovčák, rotvajler,
ale i beauceron a bulmastif. Obranám se věnovali dva figuranti: Radek Hofman a David
Džoganov. Pod vedením Aleny Macharáčkové probíhaly poslušnosti. Dny nekončily jen
výcvikem, večer se posedělo u ohně, harmoniky a kytary. Všichni byli spokojení a těší se na
zopakování akce příští rok.

 Helena Honcová
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Zprávičky ze školy

Školní rok jsme slavnostně zahájili ve čtvrtek 1.9.2022 a přivítali mezi sebou patnáct no-
vých prvňáčků. Školu tak v letošním roce navštěvuje celkem 63 žáků 1. - 5. ročníku. Tříd-
ními učitelkami jsou Mgr. Markéta Růžičková (1. ročník), Mgr. Jana Lorgerová (2.ročník),
Mgr. Romana Dočekalová (3.ročník) a Mgr. Jana Smejkalová (4.+ 5.ročník).

Nejen pro inspiraci na nácvik představení na školní akademii se žáci 3. - 5. ročníku začát-
kem září vydali do Blanska, aby v krásném prostředí blanenského zámeckého parku zhlédli
pohádku Naše princezna ze mlejna. Pohádku nastudovali a interpretovali žáci ZUŠ Blan-
sko. Závěrečný bouřlivý potlesk diváků byl více než zasloužený.

V polovině října jsme měli možnost zažít něco nového a zároveň zábavného! Naši školu
navštívil komiksový scénárista Daniel Vydra. Jeho komiksový workshop byl kreativní,
živý, hravý a velmi nás bavil. Po krátkém úvodu o tom, co je to vlastně komiks, a jak vzni-
ká, vytvářeli žáci 3. – 5. ročníku ve skupinách originálními dialogy své vlastní verze komik-
sových příběhů. A to nejlepší na závěr – není nad to si následně celý příběh s vtipnými
rekvizitami zahrát!
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V předposlední říjnový týden se žáci 4. a 5. ročníku zúčastnili podzimní části kurzu do-
pravní výchovy v Blansku. Nejdříve probíhala teoretická výuka v učebně a poté se znalosti
prakticky procvičovaly na dopravním hřišti. Počasí bylo velmi chladné a větrné, ale jízda na
kole naštěstí zahřála. Bezpečnou jízdu i znalost pravidel je třeba ještě vypilovat, takže nás
na jaře čeká druhá část kurzu. Na ty, co vše zvládnou, pak průkaz cyklisty.

Nová redakční rada již začala pilně pracovat na vytvoření prvního letošního čísla školního
časopisu Školáček. Téma bude tentokrát pohádkové a časopis by měl vyjít do poloviny
listopadu. Pro veřejnost bude opět k přečtení v elektronické podobě na stránkách školy.

Fotogalerii naleznete na www stránkách školy.

 Jana Smejkalová

Zprávy z Ráječkovské knihovny
Ráječkovská drakiáda
V neděli 9.října se v Ráječku na Hasičské louce sešli, za krásného slunečného počasí a
mírného větru, příznivci a fanoušci dračího létání. Šikovným letcům draci vzlétli hned,
některým to chvíli trvalo (vítr nám opravdu moc nepřál), ale myslím, že nakonec se ale-
spoň chvíli prolétli všichni šikovní dráčci. Pro menší děti byly připraveny jednoduché sou-
těže a všechny příchozí děti byly odměněny perníkovým dráčkem. Děkuji všem, kteří přišli
na Hasičskou louku prožít pěkné a vydařené nedělní odpoledne.

Komiksový workshop

V úterý 18.října zavítal do základní školy Ráječko tvůrce komiksů pro děti pan Daniel
Vydra. Seznámil děti 3., 4. 5. ročníku se svoji tvorbou, dětem vysvětlil, jak vzniká komiks a
kde získává inspiraci k psaní svých knih. Pro děti měl připravené pracovní listy a zapojil je
do tvorby komiksů. Starší děti vytvářely komiks o záchraně kamaráda, na kterého útočí
vosa, co zajímavého se může při této akci přihodit. Jako odměnu si děti sehrály krátkou
scénku příběhu, který vytvořily. Pan Vydra měl pro děti připravené i jednoduché kostýmy.
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Děti ze třetího ročníku vytvářely komiks na téma pohádky O Karkulce, vytvořily krátký
pohádkový příběh se šťastným koncem. I pro tuto příležitost měl pan Vydra připravené
kostýmy a děti si zahrály krátkou scénku za své pohádky.

Věřím, že doba „covidová“ je definitivně za námi a budeme mít víc příležitostí k setkání se
zajímavými a úspěšnými autory.

 Ivana Zapletalová

Dorostenci na bedně
Dne 8.října proběhl Závod požárnické všestrannosti v Senetářově. Po náročných trénin-
cích a pilování učebních materiálů se naši dorostenci (Libuše Pelíšková, Nela Pelíšková,
Jakub Pelíšek, Jan Pelíšek a Matyáš Kocman) v kategorii smíšená družstva umístili na
krásném 2.místě.

„Tímto bych chtěla naším dorostencům ještě jednou moc pogratulovat a vzkázat, že jsem
na ně opravdu pyšná.“

Setkání dorostu ve Sloupě
V průběhu podzimních prázdnin se v areálu ZŠ Sloup konal již 6.ročník setkání dorostu.
Soustředění se zúčastnili i naši dva dorostenci – Matyáš Kocman a Jan Pelíšek. Účastníci
se pod vedením profesionálních lektorů učili správnou techniku zapojování hadic a překo-
návání překážek. Matyášovi i Janovi se soustředění moc líbilo a pomohlo jim v dalším
rozvoji dovedností.

Doufáme, že se soustředění bude konat i v dalších letech, abychom se mohli naučit mno-
hem více.
Děkujeme také Sboru SDH, že máme možnost se takového soustředění zúčastnit.

 Adéla Koutníková, trenérka
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Cimbálové posezení s burčákem – Burčákové posezení
s cimbálem 
V sobotu 15. října 2022 svolal výbor zahrádkářů v Ráječku členskou výroční schůzi. Schů-
ze se zúčastnila většina členů zahrádkářského spolku, spolek má v tuto chvíli historicky
nejvíce členů a to úctyhodných 89 členů.  Na schůzi bylo zhodnoceno, co úspěšně proběh-
lo, byla předána ocenění a přálo se také k životním jubileím. Veselá to byla schůze.

Po ukončení schůze všichni netrpělivě očeká-
vali Varmužovu cimbálovou muziku ze Svato-
bořic-Mistřína. Předseda František Bursa
muziku uvedl a cimbál se rozezněl. Hráli a
zpívali se lidové písně. Repertoár byl opravdu
bohatý.  Publikum zpívalo hojně také.  Na
přání Mařenky Kujové zahráli a zazpívali jako
poslední píseň Morava krásná zem. Našli se i
tanečníci, i když na tančení nebylo moc místa,
protože Stará škola praskala ve švech. Zahrád-
káři nám hostům připravili občerstvení
v podobě koláčků i v podobě tekuté – víno a
burčák ze Židlochovic.

Děkujeme všem zahrádkářům, kteří pro nás příjemné odpoledne připravili a těšíme se na
příští rok, kdy je přislíbena účast i zpěvačky cimbálové muziky.

 Kateřina Sehnalová, místostarostka obce
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SPOLEK RÁJEČKOVSKÝCH HOLEK
srdečně zve na tradiční

VÁNOČNÍ TVOŘENÍ
pro děti a dospělé

které se uskuteční v sobotu 19.listopadu 2022
od 14 hodin ve Staré škole v Ráječku

K dispozici budou vánoční ozdoby, svícny a adventní věnce k dotvoření, ale i

k zakoupení již hotové výrobky.

Vše si budete moct zhotovit dle vlastní fantazie nebo za odborného dohledu

floristky Veroniky Leškové, majitelky obchůdku Mimosa.květiny v

Blansku.

Dále se můžete těšit na prodej tradičních vánočních perníčků

a různých drobných dárečků.

DÍLNIČKA PRO DĚTI

Přijďte načerpat inspirace, chvíli posedět a strávit tak příjemné
odpoledne.
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Srdečně zveme naše občany
na zpívání u vánočního stromu

V Ráječku si zazpíváme před vánočním stromem
u budovy Základní a Mateřské školy Ráječko.
Zpěvníky zajištěny – baterky, čelovky s sebou.

OBEC RÁJEČKO VÁS SRDEČNĚ ZVE
                                                                                                               NA

ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU

                                                      v pátek 2.12.2022 v 16.30 hodin

                                                    u budovy Základní a Mateřské školy v Ráječku.

Rozsvícení zahájí pan starosta, k adventnímu času
                                                                 promluví pan Farář Jaroslav Čupr.
                                                    Žáci naší školy zazpívají vánočně laděné písně a
                                                            pak už z pekla přitančí ČERTÍCI, přiletí
                               ANDÍLCI a možná i MIKULÁŠ s nadílkou pro všechny děti.
Žáci naší školy si připravili v prostorách školy výstavu výtvarných prací, na

kterou Vás co nejsrdečněji zvou.
Tradiční občerstvení bude připraveno.
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REKREAČNÍ SPORTY RÁJEČKO
VÁS ZVOU NA TRADIČNÍ

VÁNOČNÍ KRMENÍ ZVÍŘÁTEK
24.12.2022 v 9 hodin

SRAZ NA TRÁVNÍKÁCH

S SEBOU PRO ZVÍŘÁTKA JABLKA, MRKEV, ŘEPU.

Obec Ráječko srdečně zve všechny nejmenší děti

na pohádku

O pejskovi a kočičce, jak našli panenku,
která tence plakala

v neděli 11. prosince 2022 v 10.00 hodin

ve Staré škole

Hraje Divadelní studio Kolárka Blansko.
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Rozpis LSPP – stomatologie – LISTOPAD 2022
SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 08:00 – 13:00 HODIN (soboty, neděle a svátky)

5.11. MUDr. Ševčíková Bohdana Blansko, Svitavská 1A 516 416 386

6.11. MUDr. Ševčíková Radomíra Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 454

12.11. MDDr. Šméralová Kristýna Boskovice, Lidická 8 731 074 479

13.11. MUDr. Štrajtová Jana Černá Hora, Zdrav. středisko 608 220 806

17.11. MUDr. Šumberová Ludmila Lysice, Komenského 429 516 472 227

19.11. MUDr. Švendová Zdena Křtiny, Zdrav. středisko 516 439 404

20.11. MUDr. Tomášková Barbora Blansko, Pražská 1b 734 177 800

26.11. MDDr. Trubáčková Pavlína Poliklinika Blansko, Sadová 33 516 488 452

27.11. MDDr. Janáč Jiří Boskovice, Lidická 10 537 021 289

Rozpis LSPP – stomatologie – PROSINEC 2022
SLUŽBA JE SLOUŽENA OD 08:00 – 13:00 HODIN (soboty, neděle a svátky)

3.12. MDDr. Vrbová (MUDr. Křížová) Knínice u Boskovic, 330 774 844 735

4.12. MUDr. Žilka Vlastimil Benešov, 19 516 467 313

10.12. MUDr. Beranová Alžběta Blansko, Gellhornova 9 735 056 656

11.12. MUDr. Bočková Eva Kunštát, nám. ČSČK 38 516 462 203

17.12. MUDr. Bočková Jana Kunštát, nám. ČSČK 38 516 462 203

18.12. MUDr. Fenyk Vlastimil Letovice, Tyršova 15 516 474 310

24.12. MDDr. Fojtíková Veronika Rájec, Zdrav. středisko 516 432 138

25.12. Dr. Giryeva Halyna Boskovice, Lidická 8 734 231 261

26.12. MUDr. Grenarová Marie Blansko, Vodní 5B 724 081 182

31.12. MUDr. Grénarová Magda Boskovice, Růžové nám. 16 774 710 550

Mimo výše uvedenou dobu je zajištěna v Brně na adrese Úrazová nemocnice, Ponávka 6, tel.
545 538 111. Úrazová nemocnice službu zajišťuje ve všední dny od 18:00 hodin do 24:00 hodin. O

sobotách, nedělích a svátcích od 8:00 do 20:00.


